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Starten på vores nyvalgte råd: 

Vi havde som vanligt et fremmøde valg og vi har et ældreråd, 

der består af 4 nye og 5 genvalgte medlemmer, så det gav 

mulighed for en frisk start. Vi valgte at afholde en temadag, 

hvor vi brugte en hel dag på at lære hinanden bedre at kende 

og beslutte, at vi ville arbejde med temaer hver på et halvt år. 

Ældrerådets indflydelse: 

- Medvirke til at øge medindflydelsen og medansvaret for 

kommunens ældre borgere 

- Sikre, at dialogen og samarbejdet mellem de ældre og 

Byrådet udbygges 

- Have mulighed for at drøfte og følge indholdet og 

udformningen af kommunens ældrepolitik 

- Rådgive Byrådet i ældrepolitiske spørgsmål. Byrådet har 

derfor pligt til at høre Ældrerådet om alle forslag, der 

vedrører ældre. 

- Beskæftige os med spørgsmål, der har betydning for 

personer over 60 år og derover, fx trafik-og boligforhold, 

sundhed, miljø og kultur. 

 

Ældrerådet beskæftiger sig ikke: 

med konkrete personsager eller konkrete personalespørgsmål. 

 

Planlægning af årets arbejde: 

Vi besluttede os for at arbejde med temaer et halvt år ad 

gangen. Alle temaer skal slutte med en rapport, som skal 

offentliggøres og fremlægges for kommunalbestyrelsen.  

Første tema blev seniorboliger i Odsherred, som blev valgt, da 

vi mangler disse. Det er boliger for mennesker, som bor i en 
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bolig, som er blevet for stor at holde, og man ønsker noget 

mindre, meget gerne et lejemål eller andelsbolig. Det må også 

gerne være et uforpligtende bofællesskab 

En ad hoc gruppe blev nedsat, som rapporterede tilbage til 

rådet. Der blev udarbejdet et spørgeskema og afholdt to 

borgermøder med inddragelse af de boligselskaber, som 

bygger i vores kommune, og der blev udarbejdet en rapport, 

som skal fremlægges for kommunalbestyrelsen i april. 

Vi har talt en del budget, da ældrerådet gerne vil inddrages 

mere og vi gerne vil have en mere detaljeret oversigt over 

forbrug end vi tidligere har haft, samtidig med, vi gerne vil 

inddrages så tidligt som muligt i den kommunale budgetproces. 

Haft repræsentanter fra forvaltningen inde og fortælle om 

deres arbejdsområde og status.  

- En samlet klimaplan for Odsherred 

- Handleplan om magtanvendelser og sagsbehandling 

- Borgerrådgiverens årsrapport 

-  

Mødevirksomhed: 

Vi har haft nogle møder med det ene politiske udvalg, som vi 

arbejder sammen med, nemlig Social-, Ældre- og 

Psykiatriudvalget. Det andet – Trivsels-, Sundheds- og 

Forebyggelsesudvalget har vi til gode at mødes med. 

Vi har et meget fint samarbejde i kreds 7, som består af 

Odsherred, Holbæk, Lejre, Kalundborg, Solrød, Greve og 

Roskilde, hvor formænd og næstformænd mødes nogle gange 

om året, og diskuterer aktuelle emner, som er med til at klæde 

vores repræsentant i Danske Ældreråd på. 

Vi er i regionsældrerådet med 2 repræsentanter. 

Vi har også haft et godt samarbejde med Lokalrådet og den 

lokale afdeling af Ældresagen, hvor vi har repræsentanter 

siddende og vi har arrangeret flere borgermøder sammen til 

stor glæde for begge parter. 
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Høringssvar: 

Vi har afgivet høringssvar om:  

- budget i september,  

- om uanmeldte tilsyn i oktober,  

- om kropsbårne hjælpemidler i november,  

- om personlig pleje, praktiske hjælp, 

vedligeholdelsestræning og ernæring i november  

- slutteligt høringssvar vedrørende revideret 

kvalitetsstandard for forebyggende hjemmebesøg.  

 

Debatter: 

I februar startede vi en debat om perspektiverne i den nye 

ældrelov i samspillet med Sundheds – og Serviceloven. Vi har 

haft emnet oppe flere gange i løbet af året. 

I juni havde vi en debat om mål og værdier og her blev vi bl.a. 

enige om at vi skal være synlige og debatskabende.  

Derudover har vi fået viden om e-hospital og om 

sammenlægning i hjemme-og sygeplejen. 

Vi har også brugt tid på at tale digitalisering. Det bliver 

sværere og sværere for mennesker, der ikke er digitale, og det 

bør medtænkes i samtlige udgivelser fra rådhuset og diverse 

afdelinger. Det er f.eks. nærmest umuligt at finde et 

telefonnummer på rådhuset. Det blev oplyst, at det findes i en 

folder, som bliver udsendt én gang årligt. 

 

Centerråd: 

I Odsherred har vi gennem flere år haft en fast repræsentant i 

et centerråd. Vi repræsenterer Ældrerådet på samtlige 

plejehjem og deltager i alle centerrådsmøder, hvor vi har tale – 

men ikke stemmeret. Det giver en meget fin information, som 

går begge veje.  



Odsherred kommune  
 

Deltagelse uden for huset: 

Vi har deltaget i konferencer arrangeret af Danske ældreråd, 

deltaget i centerrådsmøder på vores respektive plejehjem.  

Der har været afholdt folkemøde i Odsherred, hvor vi deltog 

med emnet: Væredygtighed. 

 

 

Kontakt til Ældrerådet: 

Hvis man er digital er det muligt at følge med i vores arbejde 

på vores hjemmeside, som man finder på Odsherred 

kommunes hjemmeside. Her kan man finde vores 

mødekalender, og kontakt til ældrerådets formand. Der er også 

mulighed for kontakt til de øvrige medlemmer. 

Det er også muligt at finde og læse både dagsordener og 

referater. 

Hvis man ikke er digital er det muligt at ringe til ny formand, 

Lene Sødring, tlf: 23 21 90 11. 

 

Årsrapport for 2022 Odsherred. 


